



Persons Day (October 18, 2021)

October 18th is Persons Day. It marks the day in 1929 when the decision to include women in the legal definition of “persons” was handed down by Canada’s highest court of appeal. This gave some women the right to be appointed to the Senate of Canada and paved the way for women's increased participation in the public and political field. However, this decision did not include all women, such as Indigenous women and women of Asian heritage and descent. As we acknowledge the efforts of the Famous Five regarding this turning point of equality rights - Emily Murphy, Nellie McClung, Irene Parlby, Louise McKinney, and Henrietta Muir Edwards - let us bear in mind that many women continue to face discrimination in their political participation in Canada. This includes members of the LGBTQ2+ community, Indigenous women, racialized women, and women with disabilities. Even as we continue to safely transition into our in-person workplaces, take the time to acknowledge the marginalized women who continue to experience the impacts of the pandemic at a higher rate. As the GCSU, we will continue to promote an inviting environment to all people, regardless of their gender, gender identity, or gender expression. As we pay tribute to the many women who continue to fight to make full gender equality a reality for all women in Canada, we encourage you to learn more about the countless activists who have helped Canada become a more inclusive democracy and to strive for such in your own communities. Swipe for a list of resources.

Journée de l’affaire « personne » (18 octobre 2021)

Le 18 octobre est la Journée de l'affaire « personne ». Elle marque le jour en 1929 où la décision d'inclure les femmes dans la définition légale de « personnes » a été rendue par la plus haute cour d'appel du Canada. Cela a donné à certaines femmes le droit d'être nommées au Sénat du Canada et a ouvert la voie à une participation accrue des femmes dans le domaine public et politique. Cependant, cette décision n'incluait pas toutes les femmes, telles que les femmes autochtones et les femmes d'origine asiatique. Alors que nous reconnaissons les efforts des « Cinq femmes célèbres » concernant ce point marquant des droits à l'égalité - Emily Murphy, Nellie McClung, Irene Parlby, Louise McKinney et Henrietta Muir Edwards - gardons à l'esprit que de nombreuses femmes continuent de faire face à la discrimination dans leur participation politique au Canada. Cela comprend les membres de la communauté



LGBTQ2+, les femmes autochtones, les femmes racialisées et les femmes ayant un handicap. Même si nous poursuivons notre transition sécuritaire vers nos lieux de travail en personne, prenons le temps de reconnaître les femmes marginalisées qui continuent de subir les impacts de la pandémie à une intensité plus élevée. En tant qu'AÉCG, nous continuerons à promouvoir un environnement accueillant pour toutes les personnes, quel que soit leur genre, leur identité de genre ou leur expression de genre. Alors que nous rendons hommage aux nombreuses femmes qui continuent de lutter pour faire de la pleine égalité des genres une réalité pour toutes les femmes au Canada, nous vous encourageons à en apprendre davantage sur les innombrables militantes qui ont aidé le Canada à devenir une démocratie plus inclusive et à lutter pour une telle démocratie dans vos propres communautés. Passez à la prochaine diapositive pour une liste de ressources.

